
 

 Zasedání č. 3 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   13. 3. 2023 v 16 hod Rytířský sál MÚ Kutná Hora, 

Havlíčkovo nám., 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Tomáš Klail, Lenka Dupalová, Věra Zadražilová, Matěj Suchánek, Martin Hlavatý,  

Soňa Žáčková, Dalibor Dostál, Jana Karlíčková 

Nikola Váňová 

 

 

 

Gestor: Kateřina Špalková 

Příští jednání: 17.4.2023 v 16hod zasedací místnost 1. patro, Havlíčkovo nám. 

 

Návrh usnesení pro RM: 

        

bere na vědomí zápis z 3. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 13.3.2023 

      

       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. úvod, kontrola zápisu z 13.2.2023 

  2. nesečené plochy 

                    3. údolí Vrchlice 

                    4. kácení stromů 

                    5. různé 

                    6. závěr 

 

 

bod 1. úvod 

pan Hlavatý přivítal členy komise, proběhla kontrola zápisu z minulého zasedání  

- rybníček u Lidky je v zoufalém stavu, jsou tam stavební materiály, rybníček se nachází na 

pozemcích developera  - doporučuje projednat s investorem úklid a následnou údržbu 

- výstavba LIDL – reagoval na příspěvek pana starosty 

VRT – citace usnesení ze ZM, kdy město deklarovalo podporu 

 

bod 2. nesečené plochy 

paní místostarostka by raději měla jiný systém, aby se vytvořilo několik menších ploch, které by 

byly úmyslně založené, ale zajímá jí názor komise, 

p. Klail – problém úmyslně založených ploch je, že ve směsích jsou nepůvodní druhy rostlin a jejich 

vysoká cena je neekonomická.  Na zvířecím hřbitově provádí selektivní sekání, které funguje, je  

tedy jednoznačně pro větší a přirozené  plochy s flexibilně načasovanou údržbou- nejlépe sekáním 

ve vhodný čas na seno. Udržovat pravidelně jen cca 2 m od chodníků a cest 

pí. Dupalová – existují dva druhy ploch – 1) nesečená plocha, 2) úmyslně založená, dle jejího 

názoru by měla být jedna větší plocha, než několik menších 

p. Suchánek – s některými plochami souhlasí s některými ne, měl by se vytvořit pilotní projekt, 

plocha u pumptracku byl problém se zápachem se zahnívající trávy 

p. Dostál – ptal se, kolikrát se nesečené plochy sekají, jaká je údržba, doporučuje dělat 

mozaikovitou seč, kterou provádějí např. v Českých Budějovicích 

pí. Žáčková – šla by cestou výsevu, na vinici mají také povinnost vysévat luční směsi, existují firmy 

na Moravě, které udělají směs podle představy zákazníka 

pí. Karlíčková – v Markvarticích v Královehradeckém kraji působí firma Planta Naturalis, která se 

věnuje pěstování osiv květnatých luk 

p. Hlavatý – vyzval členy komise k hledání řešení problematiky v jiných městech s tím, že by bylo 

možno využít zkušenosti. Na příští jednání promyslet umístění těchto ploch. Požádal paní 

místostarostku o pomoc škol pro případnou výtvarnou soutěž na označení ploch. 

 

bod 3. údolí Vrchlice 

p. Dostál - měla by vzejít iniciativa od města, lokalita by si zasloužila vyhlášení maloplošného 

chráněného území, minulý argument ohledně invazních druhů nepovažuje v této době za ten hlavní, 

kvůli, kterému by nemělo dojít k vyhlášení, probere možnosti na Středočeském kraji 



p. Klail – informoval, že by měl vyjít článek s chráněnými oblastmi v Kutné Hoře, na kterém 

spolupracoval spolek Denemark 

 

 

bod 4. kácení stromů 

p. Hlavatý reagoval na e-mailovou korespondenci mezi paní Karlíčkovou a MěÚ ohledně kácení 

stromů na veřejném prostranství 

pí. Karlíčková – její dotaz byl hlavně ohledně kácení 2 smrků v ulici V Hutích, dále zmizely stromy 

na železniční zastávce na předměstí 

p. Klail – při samovýrobě v městských lesích je dohoda, že samovýrobce musí před kácením zavolat 

na městskou policii 

pí. Dupalová – dříve byly pravidla při samovýrobě v městských lesích zveřejněny v Kutnohorských 

listech 

 

bod 5. různé 

p. Klail – informoval o vybudování tůně v polích, poblíže spojovací silnice ČKD – předměstí, díky 

dotaci z ČSOP, pro napuštění byly využity staré zemědělské meliorace, tůň má rozměry 8x5,5m a je 

hluboká 1m, byl vybudován bezpečnostní přeliv, ještě dojde k osetí břehů 

p. Hlavatý – křídový útes na Kaňku, v minulém volebním období to řešil pan Šanc s pracovníkem 

AOPK panem Klaudysem, stav se opět zhoršil,  

reagoval pan Klail, že dříve bylo oploceno drátěným plotem, nyní byl návrh na oplocení ze 

ztraceného bednění, které nedoporučuje 

- podél silnice z Třešňovky na Gruntu jsou označené suché stromy na pokácení, odpadávají z nich 

větve, je to nebezpečné 

pí. Dupalová – blíží se Sedlecká pouť v minulosti problém s velkým množstvím odpadu, dotazovala 

se, jestli je ve smlouvě zahrnuto, aby si žadatel zajistil dostatečný počet nádob a nádoby na tříděný 

odpad, jestli někdo provádí kontrolu 

- informovala, že Hradec Králové distribuuje nádoby na gastro odpad  

p. Suchánek – dotazoval se na údržbu kruhových objezdů především u Voršilek a u Albertu 

p. Dostál – dotazoval se, jak to vypadá s umístěním kontejneru na kovy v ul. Bartolomějská 

- komunikace ohledně obchvatu Kutné Hory, který by měl jít přes Malý a Velký Kuklík, reagoval pan 

Hlavatý, že obchvat by byl potřebný, vyšel článek na Kutnohorském deníku 

pí. Zadražilová – dotazovala se na možnost instalace odpadkových košů na Královské procházce 

- dále se dotazovala, jestli je možné instalovat krmítka pro ptáky, reagoval pan Klail, že jsou po 

městě instalovány 2 cedule, jak se mají ptáci krmit 

pí. Žáčková – uvítala by, kdyby byla v Kutné Hoře psí loučka, na venčení psů, nebo aby se na 

místech po městě instalovaly patníky pro čůrání psů – p.Hlavatý požádal členy komise, aby zvážili 

možnosti umístění míst pro venčení psů i míst, kde by to bylo kategoricky zakázáno 

pí. Karlíčková – informovala, že Hradec Králové distribuuje nádoby na gastro odpad, nabídla, že ji 

zajistí a předá v kanceláři pana tajemníka 

 

bod 6. Závěr 

Zasedání bylo v 17:25 hod ukončeno. 

Příští zasedání proběhne dne 17.4.2023. Tématem bude problematika odpadů, pozvána je Ing. 

Hladíková 

 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

Komise doporučuje RM zvážit možnost vypsání soutěže na „oživení“ kruhových objezdů např. 

instalací výtvarných děl propagujících město 

Komise žádá RM o projednání s AOPK možnost ochrany zbytků křídového útesu na Kaňku 

 

3) Reakce rady města: 

Usnesení č. R/377/23 - Zápis komise pro ŽP ze dne 13.3.2023 

Rada města  

I. bere na vědomí zápis z 3. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 13.3.2023, 

II. ukládá komisi pro životní prostředí projednat s AOPK možnosti ochrany zbytku křídového útesu 

na Kaňku. 

Zodpovídá: Maternová Blanka, Ing., vedoucí odboru         Termín: 31.10.2023 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 

 


